

## 参加期刊编校无差错承诺活动

期刊基本参数:CN32-1151/TE \* 1963 \* b \* A4 \* 104 \* zh \* P \* ¥10.00 \* 2000 \* 21 \* 2008-06

# 石油实验地质

第30卷第3期 2008年6月

## 目 次

### 盆地·油藏

- 从层序地层学到地震沉积学——全国第5届油气层序地层学大会综述 ..... 吴因业,顾家裕,施和生等(217)  
东海盆地西湖凹陷新生代构造演化对油气的控制作用——以平湖组油气响应为例 ..... 何将启,梁世友,陈拥锋等(221)  
塔里木盆地满东地区油气成藏特征分析 ..... 邵志兵,白森舒(227)  
陆相断陷盆地油气有效输导体系识别——以东营凹陷中央隆起带为例 ..... 刘 华,蒋有录,陈 涛等(232)  
塔里木盆地孔雀河地区构造变形特征及其控油气作用 ..... 田纳新,程 詹,陈文礼等(236)  
准噶尔盆地滴南凸起石炭系气藏地质特征与控制因素分析 ..... 王东良,林 澄,杨海波等(242)  
塔里木盆地轮南、塔河油田碳酸盐岩储层特征研究——以沙107井和轮古40井为例 ..... 杨 宁,吕修祥,陈梅涛等(247)  
渤海湾盆地东营凹陷深层砂砾岩储层成岩演化特征 ..... 李军亮(252)  
阿尔及利亚三叠盆地 GUERARA 地区石油地质条件分析 ..... 陈 震,于慧玲,何雨丹等(256)  
伊通盆地岔路河断陷始新统地层对比 ..... 马 良,周江羽,王旭丽等(260)

### 石油地球化学

- 渤海湾盆地临南洼陷高硫干酪根油气生成模式研究 ..... 郭显令,熊 敏,曾庆辉等(265)  
敦化盆地烃源岩地球化学特征及其生烃潜力 ..... 于明德,王璞珺,蒋永福等(270)  
镜质体反射率抑制与烃源岩质量关系——以渤海湾盆地东营凹陷烃源岩为例 ..... 李志明,秦建中,徐旭辉等(276)  
不同藻类热模拟实验的生烃特征对比 ..... 孟庆强,马亮帮,邹安德等(281)  
四川盆地震旦系一下古生界高过成熟度烃源岩评价 ..... 张 林,魏国齐,韩 龙等(286)  
镜质体反射率剖面反演中的不确定性分析——以鄂西渝东茶园1井为例 ..... 王 纬,周祖翼(292)  
实验室条件下厌氧降解原油及次生气体地球化学特征 ..... 段传丽,陈践发,郭建军等(297)  
烃类垂向微渗漏近地表显示与运移通道的关系——以苏北盆地盐城凹陷朱家墩气田为例 .....  
 ..... 王国建,程同锦,卢 丽等(302)

### 方法·技术

- 显微激光拉曼光谱仪的地质应用 ..... 张美珍,施伟军,张志荣(307)  
根据水膜稳定性研究储层润湿性 ..... 石京平,赵国忠,杨清彦等(311)  
井筒中天然气水合物生成条件预测及应用 ..... 吴志良(315)

### 综合信息

- 中国石化无锡石油地质研究所实验地质技术之生物标志化合物定量分析 ..... (封二)  
《石油实验地质》征稿简则 ..... (封三)

# PETROLEUM GEOLOGY & EXPERIMENT

Vol. 30, No. 3 Jun., 2008

## CONTENTS

- From sequence stratigraphy to seismic sedimentology—summarized from the 5th congress of oil and  
gas sequence stratigraphy ..... Wu Yinye, Gu Jiayu, Shi Hesheng, et al. (217)
- Control on petroleum by Cenozoic tectonic evolution in the Xihu Sag, the East China Sea Basin  
—taking petroleum response of the Pinghu formation as an example ..... He Jiangqi, Liang Shiyou, Chen Yongfeng, et al. (221)
- Analyses of hydrocarbon accumulation characteristics in the east of Manjiaer region, the Tarim Basin ..... Shao Zhibing, Bai Senshu (227)
- Discriminating effective petroleum migration pathways in rift basins —take the Dongying Sag as an  
example ..... Liu Hua, Jiang Youlu, Chen Tao, et al. (232)
- Structural deformation characteristics and their control on oil and gas in Kongquehe area, the Tarim  
Basin ..... Tian Naxin, Cheng Zhe, Chen Wenli, et al. (236)
- Analysis of geologic features and control factors of Carboniferous gas reservoir in Dinan Uplift,  
the Junggar Basin ..... Wang Dongliang, Lin Tong, Yang Haibo, et al. (242)
- Study of the characteristics of carbonate reservoirs in Lunnan and Tahe oil fields, the Tarim Basin  
—taking wells S107 and LG40 as examples ..... Yang Ning, Lü Xiuxiang, Chen Meitao, et al. (247)
- Diagenesis evolution characteristics of deep buried glutenite reservoir bed in the Dongying Sag, the  
Bohai Bay Basin ..... Li Junliang (252)
- Analysis of petroleum geological conditions of the Guerara block in the Triassic Basin, Algeria .....  
Chen Xia, Yu Huiling, He Yudan, et al. (256)
- The Eocene stratigraphic division and correlation of the Chaluhe Depression in the Yitong Basin .....  
Ma Liang, Zhou Jiangyu, Wang Xuli, et al. (260)
- Petroleum generation model of a sulfur-rich kerogen from the Lunnan Sag, the Bohai Bay Basin .....  
Guo Xianling, Xiong Min, Zeng Qinhui, et al. (265)
- Geochemical characteristics of source rocks and its hydrocarbon-generation potential in the Dunhua  
Basin ..... Yu Mingde, Wang Pujun, Jiang Yongfu, et al. (270)
- The relationship between vitrinite reflectance suppression and source rock quality —a case study  
on source rocks from the Dongying Sag, Bohai Bay Basin ..... Li Zhiming, Qin Jianzhong, Xu Xuhui, et al. (276)
- Comparison of characteristics of hydrocarbon generation for different alga ..... Meng Qingqiang, Ma Liangbang, Zou Ande, et al. (281)
- Evaluation of the high and over matured Sinian—Lower Palaeozoic source rocks in the Sichuan Basin .....  
Zhang Lin, Wei Guoqi, Han Long, et al. (286)
- Uncertainties in the inversion of vitrinite reflectance profile —a case study of Well Chayuan 1, West  
Hubei and East Chongqing ..... Wang Wei, Zhou Zuyi (292)
- The geochemical characters of crude oils and secondary gas after anaerobic biodegradation in laboratory .....  
Duan Chuanli, Chen Jianfa, Guo Jianjun, et al. (297)
- Relationship between near-surface expressions of hydrocarbon microseepage and migration pathways  
—a case study in the Zhuijiadun gas field, the Yancheng Sag, the northern Jiangsu Basin .....  
Wang Guojian, Cheng Tongjin, Lu Li, et al. (302)
- Laser Raman microscope and its application in geology ..... Zhang Meizhen, Shi Weijun, Zhang Zhirong (307)
- Study of reservoir wettability through water film stability ..... Shi Jingping, Zhao Guozhong, Yang Qingyan, et al (311)
- Prediction of gas hydrate formation conditions in wellbore ..... Wu Zhiliang (315)